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Nyomtatott és online sajtó 
 

Orbán Viktor találkozott Volodimir Zelenszkijjel 
2023. december 10. – MTI, Hirado.hu, ORIGO, Demokrata, Mandiner, HírTV, Euronews, 

Ma.hu, Telex.hu, Hvg 

Beiktatták hivatalába vasárnap Javier Milei jobboldali argentin elnököt. A Buenos Aires-i 

törvényhozásban megrendezett ünnepségen Alberto Fernández leköszönő államfő feltette 

utódjára az elnöki vállszalagot. (…)A beiktatási ünnepségen készült fényképeken és televíziós 

felvételeken látszott, hogy Orbán Viktor és Volodimir Zelenszkij találkoztak, és néhány szót is 

váltottak egymással. Ezzel kapcsolatban az MTI kérdésére Havasi Bertalan, a miniszterelnök 

sajtófőnöke elmondta: Ukrajna EU-csatlakozása ügyében a magyar kormányfő jelezte az ukrán 

elnöknek: az Európai Unió tagállamai folyamatosan tárgyalnak a kérdésről. 

 

Elfogadta a nemzeti kisebbségek jogairól szóló új törvényt az ukrán parlament 
2023. december 9. – MTI, Infostart, Magyarnarancs, HírTV, Hvg.hu, Telex.hu, Mandiner, 

Demokrata 

Elfogadta az ukrán parlament péntek éjjel a nemzeti kisebbségek jogairól szóló új törvényt, 

amely az ukrán kormányzat szerint figyelembe veszi az Európa Tanács és szerveinek szakértői 

véleményét és az orosz ajkúak kivételével számos területen visszaállítja a kisebbségek korábbi 

jogait. A Legfelső Tanács (parlament) két korrupcióellenes jogszabályt, valamint a 

lobbitörvényt is elfogadta pénteken, ezek Denisz Smihal miniszterelnök véleménye szerint 

együttesen lehetővé teszik, hogy megkezdődhessenek a csatlakozási tárgyalások az Európai 

Unióval - közölte az Ukrinform hírügynökség. Hozzátette, hogy a jogszabályokat már 

Volodimir Zelenszkij elnök is aláírta. Az Ukrinform jelentése szerint az új kisebbségi törvény 

"javasolja", hogy módosítsák Ukrajna számos, a kisebbségek jogait érintő jogszabályát: a helyi 

önkormányzatokról, a felsőoktatásról, a közoktatásról, az államnyelvről, valamint a médiáról 

szóló törvényt is. 

 

Gulyás Gergely: Fontos az erős magyar érdekképviselet Szerbiában 
2023. december 9. – MTI, Magyar Nemzet, Origo, hirado.hu, Pannon RTV 

A helyi érdekérvényesítés mellett azért fontos, hogy erős érdekképviselete legyen a vajdasági 

magyarságnak, hogy továbbra is jók legyenek a magyar–szerb kapcsolatok − hangsúlyozta 

Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető miniszter Nagybecskereken pénteken. Mint 

mondta, a magyar–szerb, illetve az anyaországi és a vajdasági magyarok közötti jó 

kapcsolatteremtésben mindig fontos közvetítő szerepe volt a Vajdasági Magyar Szövetségnek 

(VMSZ). Örömének adott hangot, hogy nagy számban vettek részt a VMSZ támogatói a 

lakossági fórumon, mert ez azt jelenti, hogy sokan ismerték fel annak a jelentőségét, hogy mit 

jelent a vajdasági magyarság számára a december 17-i választás. 

 

V
e

ze
tő

 h
ír

e
k

 

https://hu.euronews.com/2023/12/10/orban-zelenszkij-argentin-elnok-beiktatas
https://infostart.hu/kulfold/2023/12/09/elfogadta-a-nemzeti-kisebbsegek-jogairol-szolo-uj-torvenyt-az-ukran-parlament
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2023/12/gulyas-gergely-fontos-az-eros-magyar-erdekkepviselet-szerbiaban
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Kárpát-medencei magyar médiatalálkozó - Tuzson Bence: gyorsan változó 

világban kell megtalálnia helyét a médiának 
2023. december 8. – MTI, Kormany.hu, Szekelyhon, Telex.hu, PannonRTV 

Napjainkban egy gyorsan változó világban kell megtalálnia helyét a médiának és az 

újságírásnak, ami hihetetlen felelősség és feladat - mondta Tuzson Bence igazságügyi miniszter 

a III. Kárpát-medencei magyar médiatalálkozón pénteken, Visegrádon. Tuzson Bence 

köszöntőjében rámutatott: képesnek kell lenni elhatárolni a lényegest a lényegtelentől, a valóst 

a valótlantól, és el kell tudni juttatni az üzenetet a hallgatósághoz. Minőségi kommunikációra 

van szükség, amely a valóságot közvetíti - húzta alá. A miniszter a találkozó céljaként jelölte 

meg annak megfogalmazását, hogy a média és a jog területén jelentkező kihívásokra hogyan 

tudnak a magyarok, a magyar újságírók megfelelő választ adni. 

 

III. Kárpát-medencei magyar médiatalálkozó - Potápi Árpád: a magyar média 

nélkül elképzelhetetlen a nemzetpolitika 
2023. december 9. – MTI, Hirado.hu, Demokrata, Infostart, Krónika, Maszol, Ma7.sk 

A magyar média nélkül elképzelhetetlen a nemzetpolitika - hangsúlyozta a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikai államtitkára szombaton Visegrádon. Potápi Árpád János a III. Kárpát-

medencei magyar médiatalálkozón rámutatott: az elmúlt évek munkájának köszönhetően a 

nemzetpolitika ma már hálózatok szövetsége. Ilyen hálózat a médiában is létrejött, ennek 

építése harminc évre nyúlik vissza, és azóta folyamatosan erősítik - mondta. Felidézte Antall 

József egykori miniszterelnök szavait, miszerint lélekben és érzésekben 15 millió magyar 

miniszterelnöke kíván lenni. Ez indította útnak a modern kori nemzetpolitikát, amelyet a 

nemzetpolitikai intézményrendszer kiépítése követett - emelte ki az államtitkár. Potápi Árpád 

János 2010-től a nemzetpolitika területén több szakaszt különített el. Első lépésként 

megteremtették az új jogszabályi hátteret, elfogadták a kettős állampolgárságról szóló törvényt. 

 

III. Kárpát-medencei magyar médiatalálkozó - Altorjai Anita: óriási kihívást jelent 

a mesterséges intelligencia a média számára 
2023. december 9. – MTI, Hirado.hu, MagyarNemzet, Ma.hu 

Óriási kihívást jelent a mesterséges intelligencia a média számára, és ebben az új helyzetben 

jócskán felértékelődik a közmédia "ázsiója" - mondta a Duna Médiaszolgáltató Nonprofit Zrt. 

vezérigazgatója szombaton Visegrádon. Altorjai Anita a III. Kárpát-medencei magyar 

médiatalálkozón tartott előadásában rámutatott: ha baj történik a világban - akár háború, 

járvány vagy természeti katasztrófa -, akkor a hírfogyasztók, a nyilvánosság gyors, megbízható, 

hiteles, pontos és közérthető információkat szeretnének kapni. Ezt a közszolgálatban találják 

meg - jelentette ki. A jövő egyik legnagyobb kérdésének azt nevezte, hogy ezt a megbízható 

tartalmat hogyan állítják elő, milyen hírforrásban bízhat meg a tudósító, és milyen forrásban a 

hírfogyasztó. 
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https://kormany.hu/hirek/karpat-medencei-magyar-mediatalalkozo-tuzson-bence-gyorsan-valtozo-vilagban-kell-megtalalnia-helyet-a-medianak
https://kormany.hu/hirek/karpat-medencei-magyar-mediatalalkozo-tuzson-bence-gyorsan-valtozo-vilagban-kell-megtalalnia-helyet-a-medianak
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/12/09/potapi-arpad-janos-szerint-a-magyar-media-nelkul-elkepzelhetetlen-a-nemzetpolitika
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/12/09/potapi-arpad-janos-szerint-a-magyar-media-nelkul-elkepzelhetetlen-a-nemzetpolitika
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/12/09/altorjai-anita-oriasi-kihivast-jelent-a-mesterseges-intelligencia-a-media-szamara
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/12/09/altorjai-anita-oriasi-kihivast-jelent-a-mesterseges-intelligencia-a-media-szamara
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Forró Krisztián marad a felvidéki magyar párt elnöke, s ő lesz a köztársaságielnök-

jelöltjük is 
2023. december 9. – MTI, Hirado.hu, Index.hu, Ma7.sk, Felvidek.ma, Vajma.info, PannonRTV 

Megerősítette pártelnöki tisztében Forró Krisztiánt a felvidéki magyar párt kongresszusa, s a 

párt köztársaságielnök-jelöltjének is őt választotta az eddig Szövetségnek nevezett párt 

legszélesebb körű döntéshozó testülete, amely egyúttal névváltoztatásról is döntött, s Magyar 

Szövetségre nevezte át magát - jelentették be a párt tisztújító kongresszusán a felvidéki Paton 

szombaton. A tisztújító kongresszus a párt második legfontosabb tisztségébe, az Országos 

Tanács élére Pándy Pétert választotta. A Magyar Szövetség két alelnöke Orosz Örs, illetve a 

pártba csak ezen a héten belépett, de a szeptemberi előrehozott parlamenti választásokon a 

párt listáján második legtöbb preferenciaszavazatot összegyűjtött Gyimesi György lett. 

               
Előreheladott egyeztetések zajlanak az OTP Románia eladásáról, de még dugába 

dőlhetnek a tárgyalások értesülések szerint  
2023. december 8. – Krónika 

A Transilvania Bank előrehaladott tárgyalásokat folytat a magyar OTP Bank Nyrt. romániai 

leányvállalatának a megvásárlásáról – értesült a Bloomberg a tárgyalásokhoz közelálló 

személyektől. A hírügynökség emlékeztetett, hogy a legnagyobb romániai bank az osztrák 

rivális Raiffeisen Bankot licitálta túl. A Transilvania Bank és az OTP célja, hogy az év végéig 

lezárják a tárgyalásokat – nyilatkozták az illetékesek, akik az információk bizalmas jellege 

miatt kérték, hogy ne nevezzék meg őket. Döntés még nem született, és a tárgyalások akár meg 

is hiúsulhatnak – jelezték egyúttal. A Concorde Capital elemzője szerint az OTP romániai 

egységét körülbelül 400 millió euróra értékelhetik. Elemzők szerint a tranzakció nyélbe ütése 

segítené a helyi vállalkozók által alapított és az Európai Újjáépítési és Fejlesztési Bank (EBRD) 

által támogatott Transilvania Bankot, hogy megerősítse piacvezető szerepét az országban.  

 

Elemző: a székelyföldi megyék szétszabdalásán mesterkednek 
2023. december 8. – maszol.ro 

Kampánytéma híján ismét előkerült a román közigazgatási reform lehetősége. A egyik javaslat 

alapján a jövőben 41 helyett csak 15 megye lenne Romániában – hangzott el az InfoRádióban. 

A szakértő felidézte a terveket, melyek szerint Maros megye egy másik térséghez kerülne, míg 

Hargita és Kovászna Brassóhoz tartozna. Pászkán Zsolt, a budapesti Magyar Külügyi Intézet 

külső munkatársa szerint főként azzal szoktak érvelni a megyék újrarajzolása mellett, hogy túl 

sok közigazgatási egység van, túl sok a polgármesteri hivatal, így az alkalmazott, adminisztratív 

személyzet, ami többletköltséget jelent az államnak, és ezt nehéz kigazdálkodni. Hozzátette, a 

települések egy jelentős része ilyen szempontból a román szabályozások szerint nem 

önfenntartó. Mint fogalmazott, most is vannak fejlesztési régiók, ezt az EU-hoz való csatlakozás 

írta elő, de ezek nem bizonyították, hogy sokkal hatékonyabbak lennének. 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/12/09/megvalasztottak-a-felvideki-magyar-part-elnoket-s-o-lesz-a-koztarsasagielnok-jeloltjuk-is
https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/12/09/megvalasztottak-a-felvideki-magyar-part-elnoket-s-o-lesz-a-koztarsasagielnok-jeloltjuk-is
https://kronikaonline.ro/gazdasag/eloreheladott-targyalasok-zajlanak-az-otp-romania-eladasarol-de-meg-dugaba-dolhet-a-tranzakcio-ertesulesek-szerint
https://kronikaonline.ro/gazdasag/eloreheladott-targyalasok-zajlanak-az-otp-romania-eladasarol-de-meg-dugaba-dolhet-a-tranzakcio-ertesulesek-szerint
https://maszol.ro/belfold/Elemzo-a-szekelyfoldi-megyek-szetszabdalasan-mesterkednek#google_vignette
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Szilágyság: teltház előtt adták át a Wesselényi-díjakat 
2023. december 8. – maszol.ro 

Több mint 250 résztvevő volt jelen csütörtök délután a zilahi Vigadó épületében, ahol a 

Wesselényi gála keretén belül idén is átadták a Wesselényi díjakat. Ezúttal 26 személyt 

részesítettek ebben a kitüntetésben, valamint az előző évhez hasonlóan jutalmazták a tavalyi 

tanévben tízes átlaggal végző fiatalokat –ezúttal 19-et–, és az idén a hagyományokat éltető 

Terbete néptánccsoport tagjait. 2017-ben az a megtiszteltetés érte a szilágysági magyarságot, 

hogy megszervezhette Zilahon az RMDSZ kongresszusát, melynek jelmondata egy Wesselényi 

Miklós idézet volt: „Nunquam retro!”, azaz: „Nem hátrálunk meg!”. Akkor az RMDSZ Szilágy 

Megyei Szervezete eldöntötte, hogy elismerését fejezi ki azon személyek előtt, akik sokat tettek 

közösségeikért, sokszor éjt-nappallá téve fáradoztak, hogy visszaépítsék mindazt, amit a régi 

rendszer lerombolt – fogalmazott Seres Dénes parlamenti képviselő, az RMDSZ Szilágy megyei 

szervezetének elnöke. Mintegy köszönetképpen meg akarták jutalmazni azokat, akik tettek és 

tesznek a megmaradásért, fejlődésért. Így született meg a Wesselényi-díj gondolata. 

 

Nem a belső vitákra, hanem a 2020-ban elért eredmények megtartására 

összpontosít az RMDSZ marosvásárhelyi szervezete 
2023. december 8. – maszol.ro 

Pénteken került sor az RMDSZ Marosvásárhelyi szervezetének küldöttgyűlésére. A 

Kultúrpalota kistermében megtartott találkozónak témája volt a szervezet előző időszakának 

tevékenysége, az új választmányi tagok megszavazása, valamint a 2024-es szuper választási év 

és ennek tétje. A városi szervezet elnöke, Kovács Mihály Levente arra kérte a küldötteket, hogy 

minden erejükkel azon dolgozzanak és arra összpontosítsanak, hogy megtartsák és fejlesszék 

azt, amit 2020-ban elértek. A városi elnök kijelentette, hogy a szervezet céljai világosak, 

egyértelműek és ezekben nincs helye a belső vitáknak, hiszen ha már elszámolásról van szó, 

akkor csakis a választópolgároknak tartoznak ezzel. „Céljaink világosak és egyértelműek! 

Gondját akarjuk viselni a városnak, az itt élő embereknek, az iskoláknak és az egyházaknak. A 

magyar közösségnek. Erre vállalkoztunk! Ezért kell dolgoznunk, és ezeket a célokat úgy 

érhetjük el, ha 2024-ben újra sikert aratunk Marosvásárhelyen és Maros megyében egyaránt. 

 

Kiosztotta iskolaválasztási ösztöndíjait a Rákóczi Szövetség 
2023. december 8. – Nyugati Jelen 

Hunyad megyében 27 előkészítős kisdiáknak adták át a napokban a Rákóczi Szövetség 

képviselői az iskolaválasztási program keretében biztosított egyszeri 10 ezer forintos 

támogatást. A szövetség képviseletében Kirikó Valentin és Fekete Dániel, az iskolaválasztási 

programért felelős munkatársak hozták el a támogatást a Hunyad megyei kisdiákoknak. 

„Nyilván ez egy jelképes támogatás, de nagyon fontosnak tartjuk, hogy ilyenkor személyesen is 

eljöjjünk, és találkozzunk a szülőkkel. Több mint 9000 családnak osztjuk ki így ősz folyamán 

az ösztöndíjakat, jelentős részükben Felvidéken, illetve Erdélyben, de bizonyos területeken 

még Kárpátalján is. Most összesen öt napra érkeztünk Erdélybe, hogy Hunyad, Fehér, Bihar 

megyében is kiosszuk az iskolaválasztási program keretében nyújtott támogatást.” 
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https://maszol.ro/belfold/Szilagysag-telthaz-elott-adtak-at-a-Wesselenyi-dijakat
https://maszol.ro/belfold/Nem-a-belso-vitakra-hanem-a-2020-ban-elert-eredmenyek-megtartasara-osszpontosit-az-RMDSZ-marosvasarhelyi-szervezete
https://maszol.ro/belfold/Nem-a-belso-vitakra-hanem-a-2020-ban-elert-eredmenyek-megtartasara-osszpontosit-az-RMDSZ-marosvasarhelyi-szervezete
https://www.nyugatijelen.com/jelenido/kiosztotta-iskolavalasztasi-osztondijait-a-rakoczi-szovetseg
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Nagyváradon zajlik a XXI. MIÉRT Akadémia 
2023. december 9. – Bihari Napló 

Zákonyi Botond, Magyarország bukaresti nagykövete is előadást tartott Európa peremén: 

Lehetőségek és kilátások Közép-Kelet-Európában címmel a XXI. MIÉRT Akadémián, mely 

december 8-10. között Nagyváradon zajlik, Gondolkodj globálisan, cselekedj lokálisan - Erdély 

és az új világ(t)rendek mottóval, partnerségben a Kós Károly Akadémiával, a Wilfried Martens 

Központtal és az RMDSZ-szel. A nyitóünnepséget péntek este tartották a Continental Szálloda 

egyik konferenciatermében. A megjelenteket Kovács Péter, a Kós Károly Akadémia alelnöke 

köszöntötte, aki röviden elmagyarázta, mit jelent a Gondolkodj globálisan, cselekedj lokálisan 

filozófia. Szilágyi Dóra, a Magyar Ifjúsági Értekezlet (MIÉRT) elnöke azt tanácsolta a 

fiataloknak, hogy szívják magukba az információkat, de szórakozzanak is, ismerkedjenek és 

bővítsék a kapcsolati hálójukat. Tőtős Áron, a MIÉRT elnökhelyettese kifejtette, hogy az 

Akadémia mindig képes a megújulásra, a hollisztikus megközelítés és a közösségépítés a célja, 

s teret biztosít az ellenvéleményeknek is. 

 

A magyarokat érintő közigazgatási kihívásokról és politikai szélsőségekről 

nyilatkozott Antal Árpád  
2023. december 8. – szekelyhon.ro 

Van egy vörös vonal, amit nem lehet átlépni – jelentette ki Antal Árpád sepsiszentgyörgyi 

polgármester, aki szerint bár a román közigazgatási rendszer ezer sebből vérzik, annak 

átszervezését megfontoltan, a magyar kisebbségre való tekintettel kell végrehajtani, a községek 

felszámolása nélkül. Csütörtöki sajtótájékoztatóján többek között az RMDSZ reformterveit is 

részletezte. Antal Árpád továbbá azt is kihangsúlyozta, hogy aki számára fontos Erdély, az 

belátja, hogy a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) az egyetlen, amely az elmúlt 

33 évben tett is valamit a magyar közösségért és annak fejlődéséért. „Csak az RMDSZ fogja 

tudni megakadályozni 2025-ben azt, hogy egy fejetlen, irreális, a magyar társadalom 

szempontjából végleges regionális átszerveződés történjen Romániában” – fogalmazott. 

Szerinte az elmúlt három évtizedben a szövetségnek sikerült felépítenie egy olyan 

intézményrendszert, amely biztonságot nyújt a magyar közösségnek, ez azonban meginogni 

látszik és könnyen elveszhet, ha a mögötte álló politikai erő gyengül.  

 

 

 

Szorult helyzetben az erdélyi ifjúság: mély szakadék választja el a tettvágyat a 

megvalósítástól  
2023. december 10. – szekelyhon.ro 

Az erdélyi magyar fiatalok gondjairól, munkaerőpiaci helyzetéről, társadalommal kapcsolatos 

viszonyáról és egyéb, az ifjúság életére kiterjedő problémákról tartott kerekasztal-beszélgetést 

a Mathias Corvinus Collegium Sepsiszentgyörgyön. A vitaest apropójaként szolgáló kutatásból 
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kiderült: az anyagi nehézségek és elszegényedés képezik a legégetőbb problémát, de a 

bizonytalanság, céltalanság és a munkanélküliség is egyaránt nyomasztja a rendszerváltás után 

születetteket. A december 8-ai rendezvény vitaindító előadásában Sullivan Ferenc, az MCC 

Ifjúságkutató Intézetének kutatója ismertette a koronavírus-járvány második hullámának 

idején végzett rétegzett mintájú reprezentatív közvélemény-kutatás eredményeit. A Veres 

Valér és Vita Emese szociológusok szerkesztésében nemrég megjelent Változó ifjúság a Kárpát-

medence országaiban – Szociológiai tanulmányok a magyar fiatalok két évtizedéről című 

tanulmánykötet is ezen felmérés eredményein alapszik.  

 

A román polgármester tovább szövögeti a magyar álmokat a téli olimpia 

egykoron tervezett erdélyi helyszínén  
2023. december 10. – Krónika 

Borsán nem szégyellik a magyar múltat, sőt nyolcvan év után tovább szövögetik a magyar 

álmokat. A színromán máramarosi kisváros polgármestere „feltámasztotta” a borsafüredi 

síközpontot, ahol a második bécsi döntés után „visszaköszönt” magyar világban téli olimpiát 

szerettek volna szervezni, és neki is láttak az építkezésnek. Építkezik a mai városvezetés is, 

amely az országban egyedi engedélyt szerzett a sípályának a nemzetközi szövetségtől, 

együttműködik magyarországi intézményekkel, és nem tett le az olimpiai tervekről sem.  

 

Tőkés László: az EMNT terület fejében jogokat, korlátozott közösségi 

önrendelkezést követel 
2023. december 10. – MTI, Krónika, maszol.ro, Bihari Napló 

Az Erdélyi Magyar Nemzeti Tanácstól (EMNT) távol áll bármiféle revizionizmus, ehelyett 

terület fejében jogokat követel, korlátozott közösségi önrendelkezést az országhatárok 

tiszteletben tartásával – mutatott rá az EMNT megalakulásának huszadik évfordulója 

alkalmából megrendezett kolozsvári ünnepségen Tőkés László, a szervezet elnöke. Az EMNT 

sajtóirodájának vasárnapi közleménye szerint Tőkés László kifejtette: miután a románokkal 

ellentétben az erdélyi magyaroknak nem adatott meg, hogy a wilsoni önrendelkezés alapján 

állami hovatartozásukról döntsenek, a két évtizede megalakult EMNT arra vállalkozott, hogy 

az erdélyi magyar nemzeti közösség belső önrendelkezésének kivívásával gyógyítsa Trianon 

sebeit. Számunkra az autonómia létkérdés, nemzeti megmaradásunk garanciája, közösségi és 

emberi jogaink foglalata, remélt jövőnk lételeme (...) Nem akarok ünneprontó lenni, de azt kell 

mondanom, hogy még hosszú út áll előttünk, míg megérkezünk az elnyomásból a szabadságba, 

Romániából – Utópiába” – idézte Tőkés Lászlót az EMNT közleménye. 

 
Molnár Judit érdemelte ki a Kosztolányi-díjat 
2023. december 9. – PannonRTV 
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A magyar ügy érdekképviseletében tett fáradhatatlan munkájáért a felvidéki Molnár Judit, a 

Ma7 médiacsalád főszerkesztője kapta a Kosztolányi-díjat a III. Kárpát-medencei Magyar 

Médiatalálkozón Visegrádon. Az elismerést második alkalommal ítélte oda a Magyar Nemzeti 

Médiaszövetség. Mayer Erika a szövetség alelnöke laudációjában azt mondta, Molnár Judit 

munkaszeretete irigylésre méltó, ami mindenkinek jó példa lehet. Szili Katalin miniszterelnöki 

megbízott a díjátadás előtt megköszönte, a résztvevőknek, hogy minden Kárpát-medencei 

magyarlakta településen tettek az elmúlt időszakban a hiteles tájékoztatásért. 

 

Sikeres évet tudhat maga mögött a Foncsik Énekegyüttes 
2023. december 8. – ma7.sk 

A Foncsik Énekegyüttes 2017-ben alakult, 7 taggal kezdte tevékenységét, jelenleg 13 lány és egy 

fiú alkotja. Több kiemelkedő népművészeti rendezvénynek, versenynek visszajáró résztvevői, 

így az idén is örömmel tettek eleget a IX. Palócföldi Táncháztalálkozóra való meghívásnak, 

valamint részt vettek a Bíborpiros szép rózsa népzenei vetélkedőn. A csoport fenntartója a 

Füleki Városi Művelődési Központ, működésüket az intézmény pályázati forrásokból biztosítja. 

Az idei évben hét jelentősebb fellépésük volt, ezen kívül rendszeres közreműködői a 

Gyerektáncház a File Bandával elnevezésű rendezvénysorozatnak. Idén a Gömörhorkán 

megrendezett Bíborpiros szép rózsa népzenei vetélkedő regionális döntőjén sikeresen 

szerepeltek, így továbbjutottak az országos döntőbe, ahol a bejutott 70 műsorszám közül a 

szakmai zsűri 12 produkciót minősített kiemelt aranysávval, amelyből három a Foncsikot 

illette. 

 

Kiegészítő finanszírozását kérnek a kormánytól az önkormányzatok képviselői 
2023. december 8. – ma7.sk  

A Szlovákiai Városok és Falvak Társulása (ZMOS) és a megyei önkormányzatok szövetsége 

(SK8) ismét az önkormányzatok további finanszírozását kéri a kormánytól – közölték pénteki 

közös sajtótájékoztatójukon a szervezetek képviselői. A kérdésről a pénzügyminisztériummal 

kell tárgyalniuk. „A helyzet súlyos, a ZMOS ismét azt hangsúlyozza, hogy 500 millió euróra van 

szükségük az önkormányzatoknak ahhoz, hogy képesek legyenek ellátni az alapvető 

feladataikat" – mondta Jozef Božik, a ZMOS elnöke, és felhívta a figyelmet a költségvetés 

összeállításával kapcsolatos problémákra.  Szerinte az a koncepció is kérdéses, hogy tudják-e 

finanszírozni az önkormányzati projekteket a helyreállítási tervből. „Ma 155 millió euró 

összegű társfinanszírozást kértünk az önkormányzatok, illetve a megyei önkormányzatok 

nevében" - mondta Jozef Viskupič, az SK8 vezetője. A két szövetség abban állapodott meg, hogy 

közös álláspontot képviselnek ezekben a kérdésekben. 

 

Alsósztregovai Irodalmi Nap a kreativitás jegyében 
2023. december 8. – felvidek.ma  

Rendhagyó irodalmi napot szerveztek december 7-én az alsósztregovai Madách-kastélyban. A 

nap folyamán a Füleki Gimnázium diákjai játékos és kreatív formában ismerkedtek meg 
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Madách életpályájával és legfontosabb művével. Mint Jarábik Gabriella, az irodalmi 

emlékházat is üzemeltető Szlovák Nemzeti Múzeum – A Szlovákiai Magyar Kultúra Múzeuma 

igazgatója portálunknak kifejtette: az Alsósztregovai Irodalmi Nap programjaival szerették 

volna közelebb hozni a fiatalsághoz Madách szellemiségét. Az ember tragédiája legfőbb 

gondolatait, eszmeiségét igyekeztek átadni az érdeklődő fiatalságnak. A csütörtöki eseményen 

a Füleki Gimnázium diákjai vettek részt. Többnyire elsősök érkeztek Alsósztregovára, néhány 

felsőbb évfolyamos diáktársukkal. A csapattal kapcsolatban Szvorák Zsuzsa, az intézmény 

magyar szakos tanára kifejtette: zömmel az Apropó Kisszínpad szereplőivel érkeztünk 

Alsóssztregovára, valamint a Legere Irodalmi Verseny résztvevői is velünk jöttek. 

 

Csenger Tibort Pest Vármegye Közgyűlése tüntette ki 
2023. december 10. – ma7.sk  

2023. december 8-án Pest Vármegye Közgyűlése a külügyi kapcsolatok területén elért 

eredményeiért kitüntetésben részesítette Nyitra megye alelnökét, Csenger Tibort. „Személy 

szerint nagyon hálás vagyok a sorsnak, hogy nem a könnyebb utat, hanem egy kihívásokkal 

teli, rögöset választott számomra: hogy magyarként két nemzet közötti kapocs lehetek, és úgy 

képletesen, mint ténylegesen is hidakat építhetek, magyarok és szlovákok, külhoni és belhoni 

magyarok, államok, megyék és régiók között. Sok-sok évtizednyi elszakítottság után közvetíteni 

két nemzet között, közös platformokat, közös nevezőket, közös eredményeket teremtve, 

aminek köszönhetően közelebb kerülhet egymáshoz a határok által elszakított anyaországi és 

külhoni magyarság is” – fogalmazta meg a Zselízen élő politikus. Mint mondta, sok egyéb 

mellett abban látja közszolgálata értelmét, hogy felismeri annak lehetőségét, hogy a határ 

menti térségek fejlesztése milyen nemzetstratégiai célokat szolgál. 

 

70 éves a Dunaszerdahelyi Csallóközi Könyvtár 
2023. december 10. – ma7.sk  

A hét első felében került sor a Dunaszerdahelyi Csallóközi Könyvtár rendezvényére, amely a 

helyszínen az intézmény eddigi 70 évét volt hivatott megünnepelni. Az esemény után 

ünnepélyesen átadták az ifjúsági osztály, vagyis a Cica Mica könyvtár felújított belső terét az új 

könyvespolcrendszerrel. Az ünnepélyes műsor Kevický Tünde énekével kezdődött, majd a 

könyvtár igazgatója Lacza Ilona és Tilajčík Edit, az esemény háziasszonya ismertették a 

vendégekkel a téka történetét, miközben az elmúlt három esztendő történéseiből készült 

válogatás képei váltották egymást a vetítővásznon, illetve a helyi művészeti alapiskola 

növendékeiből alakult Mille Fiori kamaracsoport fuvolistáit hallhattuk. 

                     
Pásztor Bálint: A VMSZ kitartó munkája és állhatatossága konkrét eredményeket 

hozott 
2023. december 9. – Magyarszo.rs 
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A személyes találkozásokról a kampány során, a haladókkal való együttműködés hozadékáról 

és a VMSZ kitűzött céljairól nyilatkozott lapunknak dr. Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar 

Szövetség – Elnökünkért, Közösségünkért, a Jövőért! köztársasági jelöltlista vezetője és a párt 

megbízott elnöke. Továbbá elárulta, hogy mely kívánságát teljesítette Orbán Viktor 

maradéktalanul, valamint kijelentette, hogy Újvidéken lesz ’44/45-ös emlékmű. A személyes 

találkozásokat előtérbe helyező választási kampány finisébe érkeztek. Mik az eddigi 

benyomások és konklúziók? – Rendezvényeink tömegesek, sokan látják szükségét annak, hogy 

részt vegyenek ezeken. Az a benyomásom, hogy az emberek érzik a választások tétjét. A 

kampány kezdete előtt azon reményemről beszéltem, hogy a vajdasági magyar közösség egy 

emberként felsorakozik a VMSZ mögött, ekképpen segítve bennünket abban, hogy folytassuk 

az eddigi munkát és olyan választási eredményt érjünk el, amire apám is büszke lenne. 

 

Fontos oktatási és kulturális fejlesztések a közép-bánáti szórványban 
2023. december 11. – PannonRTV 

Fontos oktatási és kulturális fejlesztések valósultak meg az elmúlt időszakban a közép-bánáti 

szórványban is. Ezek kiemelt jelentőséggel bírnak. A Vajdasági Magyar Szövetség politikusai 

és a Magyar Nemzeti Tanács tisztségviselői Nagykikindán és Tordán jártak, ahol 

megtekintették a magyar állam és a tartományi oktatási titkárság által támogatott felújításokat 

és befektetéseket. Nagykikindán a Fejős Klára Általános Iskola az egyetlen olyan alapfokú 

tanintézmény, ahol magyar nyelven is folyik az oktatás. Kétszáz diákja van, ebből ötven magyar 

ajkú. A Magyar Nemzeti Tanács négymillió dinárt biztosított az iskola teljes körű fejújításának 

tervdokumentációjára. Emellett az illetékes tartományi titkárság is támogatja az intézményt. 

Csömöre Hermina, igazgató, Fejős Klára Á. I., Nagykikinda: „Az idén a tartományi titkárság 

150 millió dinárt hagyott jóvá az iskola felújítására. Ebből a tetőszerkezet felújítása lesz 

megoldva, valamint az összes ablakcsere, a tantermeken az ajtócsere, és az iskolaépület 

homlokzatának teljes felújítása lesz megoldva.” 

 

Átérezni a Himnusz és a Szózat lelkületét 
2023. december 9. – PannonRTV 

25. alkalommal szervezte meg az Észak-bácskai Magyar Pedagógusok Egyesülete a Himnusz és 

Szózat szavalóversenyt. A megmérettetésnek a Szabadkai Magyar Tannyelvű Tanítóképző Kar 

adott otthont. Megtelt a Magyar Tannyelvű Tanítóképző Kar díszterme fiatalokkal, ugyanis 28 

oktatási intézmény mintegy 60 diákja érkezett a szavalóversenyre. Fodor Mirella a hajdújárási 

Petőfi Sándor Általános Iskolából jött. Vörösmarty Mihály versét mondta. „Ez a vers nekem 

nagyon fontos, fontos szerepe van és nagyon szeretem. Minden nap sokat gyakoroltunk. 

Nagyon izgulok, remélem sikeres lesz.” Idén először egyetemisták is részt vehettek a versenyen.  
 

Egységes fordítások Vajdaságban 
2023. december 9. – PannonRTV 

Ezzel a címmel tartott fordítástudományi konferenciát a Magyar Nemzeti Tanács Szabadkán. 

Az előadók személyes tapasztalatokat osztottak meg egymással, valamint a vajdasági 
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fordítástudomány aktuális kérdéseit is megvitatták. Öt szakmai előadással készült a Magyar 

Nemzeti Tanács az Egységes fordítások Vajdaságban elnevezésű fordítástudományi 

konferenciára. Bucko György előadásában a bírósági eljárások során felmerülő nyelvhasználati 

jogok csorbításáról beszélt. Bucko György, ügyvéd: „Elsősorban arra kívánok kitérni, egy 

konkrét jogesetre, amikor a bírónő alkalmazott egy bírósági fordítót, az ügyfelek magyarországi 

magyarok voltak, így egy szót sem értettek szerbül, a bírónő pedig magyarul nem ért, a fordító 

pedig nem végzi jól a munkáját. Ugyan nem kötelező a bírósági fordítónak jogásznak lennie, 

viszont ismernie kell a jogi kifejezéseket, méghozzá helyesen.” 

                 
Dömötör Csaba: hetvenenezer milliárdos kérdés Ukrajna EU-csatlakozása 
2023. december 10. – MTI, ORIGO, PestiSracok, Mandiner 

Ukrajna európai uniós csatlakozása egy "hetvenezer milliárd forintos kérdés", amelyről 

példátlan gyorsasággal és kellő tájékoztatás nélkül döntenének Brüsszelben - mondta a 

Miniszterelnöki Kabinetiroda parlamenti államtitkára a Kossuth Rádió Vasárnapi újság című 

műsorában. Dömötör Csaba közölte: nem világos, hogy egyes döntéshozók miért és milyen 

elvárások alapján akarják Ukrajnát minden más, évtizedek óta tagjelölti státuszban lévő 

országnál előbb az Európai Unió soraiban tudni, ugyanis - mutatott rá - a legkomolyabb 

kérdések megválaszolatlanok. Utalt rá, hogy egy kiszivárgott brüsszeli dokumentumra 

hivatkozva a Financial Times arról írt, hogy Ukrajna teljes jogú tagsága esetén 186 milliárd 

eurót - azaz hetvenezer milliárd forintot - kellene Ukrajnának adni úgy, hogy eddig is Európa 

volt az ország legnagyobb finanszírozója. 

 

Menczer Tamás: Ukrajnában nyolc évvel ezelőtt kezdték el elvenni a magyar 

közösség jogait 
2023. december 9. – MTI, ORIGO, Index.hu, Mandiner 

Ukrajnában nyolc évvel ezelőtt kezdték el elvenni a magyar közösség jogait, azóta folyamatos a 

jogfosztás - jelentette ki a Külgazdasági és Külügyminisztérium (KKM) kétoldalú 

kapcsolatokért felelős államtitkára szombaton a közösségi oldalán. Menczer Tamás közölte, 

hogy az ukrán parlament pénteki döntését alaposan értékelni fogják. "Az azonban már most 

látszik, hogy az messze van a 2015-ös jogok visszaadásától" - fogalmazott. Ezzel együtt 

folyamatosan figyelemmel követik a végrehajtást - írta. 

 

Több mint száz kárpátaljai óvodást ajándékoztak meg 
2023. december 9. – Kiszo.net 

102 kárpátaljai kisgyermek kívánságát váltották valóra a Veszprém megyei óvodások. A Magyar 

Református Szeretetszolgálat (MRSZ) 2006-os fennállása óta évente több tízezer rászorulót 

támogat Kárpát-medence-szerte, mely szolgálathoz évről-évre adományozók ezrei 

csatlakoznak. Az adventi időszakhoz érkezve négy Veszprém megyei óvoda összefogásának 

köszönhetően 102 kárpátaljai kisgyermek karácsonya válhat örömtelibbé. Tiszaágtelek, 
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https://www.origo.hu/itthon/20231210-domotor-csaba-hetvenenezer-milliardos-kerdes-ukrajna-eucsatlakozasa.html
https://www.origo.hu/itthon/20231209-menczer-tamas-ukrana-nyolc-eve-elvenni-a-magyar-kozosseg-jogait.html
https://www.origo.hu/itthon/20231209-menczer-tamas-ukrana-nyolc-eve-elvenni-a-magyar-kozosseg-jogait.html
https://kiszo.net/2023/12/09/tobb-mint-szaz-karpataljai-ovodast-ajandekoztak-meg-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
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Badaló, Szolyva és Gut óvodásai egy-egy papírlapon juttatták el a magyarországi „karácsonyi 

angyaloknak”, hogy milyen játéknak örülnének a leginkább. A Veszprém megyei 

Balatonalmádi, Balatonarácsi és Balatonfüredi Református Óvodákba, valamint az Alsóörsi 

Napraforgó Óvodába járó gyermekek és családjaik pedig valóra váltották az itteni gyermekek 

álmát. 

 

Belső menekültek élettörténetét bemutató kiállítás nyílt Ungváron 
2023. december 10. – Karpatalja.ma 

Belső-ukrajnai kényszermenekültek életútját bemutató kiállítás nyílt a Kárpátaljai Megyei 

Katonai Adminisztráció (OVA) átriumában. A fotókon kilenc olyan személy történetét lehet 

megtekinteni, akik fogság, deportálás, vagy erőszak áldozati lettek a lassan két éve tartó háború 

során, továbbá az orosz megszállás miatt kénytelenek voltak elhagyni otthonaikat. A fotókon 

az áldozatok személyes tárgyai láthatóak, amiket magukkal tudtak hozni az evakuálás során, 

mint például egy bergyanszki lakás kulcsai, könyvek a mariupoli könyvtárból, egy nemzeti 

színű szalag, amit az egyik menekült herszoni fogsága idején viselt. A tárlatot eddig 10 városban 

tekinthették meg az érdeklődők. 

 

Jelentős felújítások a Técsői Református Líceumban 
2023. december 10. – Karpat.in.ua 

Felső-Tisza-vidéken a magyarság egyik bástyája a Técsői Református Líceum, amely számos 

környékbeli szórvány magyar település gyermekei számára biztosítja az anyanyelvi oktatást. 

Egy évvel ezelőtt, hogy elkerüljék az összevonást egy másik oktatási intézménnyel, valamint a 

feltételezett bezárást, 2023. január elsejétől a líceum fenntartását a Kárpátaljai Református 

Egyházkerület vette át. A küldetés teljesítése nem könnyű feladat: jelentős átalakításra és 

felújításra volt szükség, hogy biztosíthassák a diákok számára a térítésmentes étkeztetést és 

lakhatást. Az áldozatos munka meghozta gyümölcsét: a 2023-2024-es tanévet 54 új diákkal 

kibővülve kezdték meg. Az épület felújítása során a fenntartók arra törekedtek, hogy 

megfeleljenek az inkluzív oktatás feltételeinek, és a mozgáskorlátozottak számára is 

megteremtették az akadálytalan mozgás feltételeit. 

 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2023. december 8. – Kossuth Rádió 

 

https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/belso-menekultek-elettortenetet-bemutato-kiallitas-nyilt-ungvaron/
https://life.karpat.in.ua/?p=171896&lang=hu
https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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A magyar lakta régiók gazdasági fejlesztése és a kisebbségi érdekképviselet csak úgy lehet 

sikeres, ha a Vajdasági Magyar Szövetség erős felhatalmazást kap a december 17-ei vajdasági 

és szerbiai választásokon. Erre szeretnék a polgárok figyelmét felhívni és támogatásukat kérni 

a VMSZ politikusai. Juhász Bálint tartományi listavezetőt és Pásztor Bálint köztársasági 

listavezetőt kérdeztük kampánykörútjukon. 

 

Miénk a város! Azaz azoké a külhoni magyar óvodásoké és kisiskolásoké, akik idén február 17-

e és március 16-a között részt vettek a Nemzetpolitikai Államtitkárság tizedik alkalommal 

meghirdetett Miénk a város! című online vetélkedőjén. A játékban résztvevők közül 140 

külhoni oktatási intézmény 265 kisdiákja nyert úgynevezett Csodasarkot, 100 ezer forint értékű 

ajándékcsomagot közösségének. A székelyföldi Kovászna és Hargita megyei díjazottaknak a 

csíkszeredai Apáczai Csere János Pedagógusok Házában adták át a Csodasarkokat. 

 

Az Ifjúságkutató Intézet által végzett felmérés eredményeit ismertette a napokban az MCC 

dunaszerdahelyi központjában Sullivan Ferenc kutató. A felmérés szerint a 15-29 éves 

felvidékiek körében többen tanulnak, többen mondták, hogy viszonylag gondtalanul, jól élnek, 

nagyobb arányban vannak a vallásos és a házas fiatalok, mint Magyarországon, illetve a többi 

magyar közösségeben a Kárpát-medencében. A kutatás eredményeire a tehetséggondozással 

foglalkozó Esterházy Akadémia igazgatója, Gubík László és a Bél Mátyás Intézet igazgatója, 

Ravasz Ábel szociológus reagált. 

 

Miért küldjük Bukarestnek a Székelyföldön megtermelt javakat? – tette fel a kérdést az Erdélyi 

Magyar Látássérültekért Alapítvány vezetője. Majd megkereste a térség egyik legnagyobb civil 

szervezetét, a Székelyudvarhelyi Közösségi Alapítványt, és együtt kampányt indítottak, 

amelyben a helyi vállalkozókat kérik, hogy a társasági adójuk 20 százalékát ajánlják fel 

valamelyik helyi civil szervezetnek, amely a székelyföldi emberekért dolgozik. Követendő 

példának a kovásznaiakat hozták fel: ők tavaly mintegy 2 millió lejt, azaz 155 millió forintot 

szereztek így a helyben működő alapítványok, egyesületek számára. 

 

Idén harmadszor indult Mikulás-körútra az RMDSZ Temes megyei Nőszervezete: a magyar 

nyelvet és kultúrát fakultatív tantárgyként tanuló gyermekcsoportokat kerestek fel a megye 12 

településén, és adták át a Mikulás ajándékait. Az út egy részén Lehőcz László is elkísérte a 

csapatot, és a tanítónőkkel, valamint a főszervezővel beszélgetett. 

 

A Brassó megyei Négyfaluban ismét ünnepváró vásárt rendeznek a Barcasági Csángó 

Alapítvány székházába és annak udvarába. Kézművesek, a gasztronómia helyi képviselői 

kínálják majd portékájukat, sőt, még a pálinkafőzők is megmérettetik magukat a kétnapos 

karácsonyi vásáron. Természetesen az irodalom- és művészetkedvelők sem maradnak látnivaló 

nélkül. Részleteket Sipos Emesétől, a Hétfalusi Magyar Ifjúsági Klub elnökétől hallanak.  

 

Borbély Zsolt Attila „Kárpát medencei étteremkalauz” című kötetét mutatták be Miskolcon a 

Felvidék Házban. - A könyvbe közel 450 vendéglátóegységről olvashatunk Adától Zomborig. 
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Kárpát-medence 
2023. december 10. – M1 

 

Adventi készülődés Délvidéken 

 

Délvidéken a 20. század első felében a karácsonyfák jellegzetes díszei voltak a krepp papírból 

készített angyalkák. Ennek a hagyománynak a felújítója, Sebők Valéria népi iparművész, 

akinek köszönhetően ismerhetjük a karácsonyi angyal készítésének technikáját. A Palics 

Magyar Művelődési Egyesületben az adventi időszakban újra papírangyalkák készültek. Vali 

néni gyerekkorában Szabadka egyik külvárosi, erdő alatti tanyájára jártak angyalkákért. 

 

Kenyeret rózsává, süteményt élménnyé – a gyulafehérvári Caritas jótékonysági 

programja 

 

A Gyergyószárhegyen élő négyéves Bendegúz nagymamájával készíti a havasi kiflit. A 

Gyulafehérvári Caritas kezdeményezésre indult el a Mamasüti program, melynek keretében 

nagyszülő és unoka együtt készít valamilyen helyi finomságot, és juttat belőle valakinek, akinek 

jólesne az édes meglepetés. Így készültek Gyergyószéken több százan Szent Erzsébet, a cselekvő 

szeretet ünnepére. Gyergyócsomafalván a Napfény Szociális Központban írós palacsinta 

készült. 

 

Kurdi Gábor a Petőfi Sándor Program ösztöndíjasa   

 

„Élményszerűvé kell tenni a magyarság megélését, ha kell, sporttal, magas kultúrával vagy épp 

a hagyományos kultúra ápolásával“ – vallja Kurdi Gábor, hangszerkészítő népi iparművész a 

Népművészet Ifjú Mestere, aki a Kárpát-medence szórványmagyarságát segítő Petőfi Sándor 

Program keretében került ösztöndíjasként Tornaljára. Befogadó intézménye a Tompa 

MihályVárosi Művelődési Központ, ahol nevét már jól ismerik, hiszen közel egy évtizede szoros 

az együtmüködés az intézmény és a fiatal népi iparművész között. 

 

33. Népzene- és néptánctalálkozó Sepsiszentgyörgyön 

 

Zenés-táncos villámcsődület jelezte Sepsiszentgyörgy főterén, hogy két napon át a népi 

hagyományoké lesz a főszerep: a Háromszék Táncegyüttes és a Lajta László Alapítvány ugyanis 

33-ik alkalommal szervezte meg a népzene- és néptánctalálkozót. Bár falusi adatközlőt már 

Erdélyben is nehéz találni, a kezdetekhez híven a találkozó fontos része maradt a gyűjtés. A 

Mezőségről érkezett zenészek és táncosok felvételei az együttes gazdag adattárába kerülnek. 

https://mediaklikk.hu/musor/karpat-medence/

